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Verbod op pulsvisserij  -  Handhaving 

Pulskorvisserij is een innovatieve manier van vissen, waarbij gebruik wordt gemaakt van 
kleine, elektrische stroomstoten onder water om platvis (voornamelijk tong en schol) op 
te schrikken en vervolgens in een sleepnet te vangen.

Sedert augustus 2019 is er in de Belgische twaalfmijlszone een verbod op pulsvissen van 
toepassing. De sluiting van de Belgische twaalfmijlszone voor pulsvisserij zou de 
visserijdruk in deze zone aanzienlijk kunnen verlagen met mogelijk positieve gevolgen voor 
de Vlaamse recreatieve en kustvisserij.

Sedert 1 juli 2021 is het bovendien in alle Europese wateren verboden om nog te vissen 
met de pulskortechniek.

In haar antwoord van 6 januari 2021 op mijn vraag om uitleg nr. 1102 gaf de minister aan 
dat ILVO (Instituut voor Landbouw-, Visserij- en Voedingsonderzoek) jaarlijks 
datacampagnes uitvoert als onderdeel van de internationale 
dataverzamelingsprogramma’s van de diverse EU landen rond de Noordzee. De 
International Council for the Exploration of the Sea (ICES) voegt deze data samen en 
gebruikt ze voor de onderbouwing van de eigen wetenschappelijke adviezen voor de 
toekenning van toekomstige vangstmogelijkheden. De wetenschappelijke adviezen ter 
onderbouwing van de vangstmogelijkheden voor 2023 werden eind juni door ICES 
gepubliceerd. Deze jaarlijkse datacampagnes leveren ook informatie aan over de invloed 
van het gebruik van de pulskortechniek op de visbestanden in de Noordzee.

De handhaving van het pulskorverbod in Belgische wateren gebeurt aan de hand van 
visserijwachtcampagnes op zee door zowel de marine, DAB-Vloot (onderdeel van het 
Agentschap voor Maritieme Dienstverlening en Kust) en het Departement Landbouw en 
Visserij. Daarnaast worden er ook observatievluchten over zee uitgevoerd.

1. Kan de minister meer toelichting geven bij de resultaten van de meest recente 
dataverzamelingscampagne en met name over de inzichten die deze periodieke 
monitoringoefening aanlevert inzake het effect van het Belgisch pulskorverbod 
enerzijds en (algemeen) het Europees pulskorverbod anderzijds op de visbestanden in 
de zuidelijke Noordzee?

2. Naast een algemene, jaarlijkse monitoring van de visbestanden worden de 
visbestanden ongeveer om de vier jaar volledig doorgelicht aan de hand van een meer 
doorgedreven analyse. Zo voerde ILVO met steun van het Europees Fonds voor 
Maritieme Zaken en Visserij (EFMZV) in 2018-2019 het onderzoeksproject ‘Pulsvisserij 



Vlaamse Kust - Deel 1’ uit waarbij werd nagegaan hoe de opgehaalde biomassa bij 
tong, schol, zeebaars, kabeljauw en grijze garnaal in de periode 2006 tot 2018 
geëvolueerd is (waarbij de puls als nieuwe vismethode in 2009 werd geïntroduceerd). 

Wanneer is een eerstvolgende meer doorgedreven analyse precies gepland en is 
daarvoor al een nieuwe projectaanvraag (voor financiering via EFMZV) in opmaak?

3. Kan de minister verduidelijken hoeveel zgn. visserijwachtcampagnes en 
observatievluchten er in 2021 in Belgische wateren werden uitgevoerd bij wijze van 
controle op de naleving van het verbod?

4. Werden er inbreuken vastgesteld? Zo ja, over hoeveel inbreuken gaat het precies en 
onder welke vlag voer(en) het schip/de schepen die de inbreuk(en) gepleegd 
heeft/hebben in Belgische wateren? Welk verder gevolg is er tot op heden al gegeven 
aan deze inbreuk(en)?

5. In haar antwoord op mijn vraag om uitleg nr. 1102 verwees de minister ook naar de 
vooropgestelde steun vanuit het Brexitnoodfonds voor onze Vlaamse visserij en 
verduidelijkte zij dat deze middelen maximaal zouden worden besteed aan innovatie, 
waaronder de omschakeling naar alternatieve vistechnieken die selectiever en 
milieuvriendelijker vissen mogelijk maken. 

Welke concrete acties of initiatieven zitten ter zake in de pijplijn?

6. Om in de toekomstige onderhandelingen met Groot-Brittannië rond vissoorten tong en 
schol meer te kunnen wegen op de overeengekomen vangstquota zou Vlaanderen met 
middelen uit het Brexitnoodfonds ook bijkomend wetenschappelijk onderzoek rond 
deze twee vissoorten initiëren. 

Welke onderzoeksinstanties worden belast met deze additionele wetenschappelijke 
onderzoeken en welke concrete onderzoeksvragen zullen worden onderzocht?
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ANTWOORD
op vraag nr. 805 van 8 september 2022
van CATHY COUDYSER

1. ILVO verzamelt gegevens van enerzijds de Belgisch commerciële vissersvloot en 
anderzijds aan boord van onderzoeksschepen. De gegevens van de Belgisch 
commerciële vissersvloot worden gedurende het jaar verzameld conform de uitvoering 
van de datacollectie. De campagnes aan boord van onderzoeksschepen zijn in 
augustus en september. 

Beide type gegevens worden aangeleverd aan ICES om toekomstige 
vangstmogelijkheden te berekenen. Pulsvisserij (doelsoort tong), wordt toegepast op 
het tongbestand in de Noordzee. Dit antwoord focust daarom op dit bestand. De 
toestand van dit visbestand wordt door ICES ingeschat voor de volledige Noordzee en 
dus niet enkel het Belgisch deel van de Noordzee of de Belgische 12-mijlszone. De 
gegevens die ILVO verzamelt, dragen bij aan deze inschatting, maar worden aangevuld 
met gegevens van andere Europese landen die actief zijn in de regio en die vissen op 
dit bestand. Een analyse van enkel de ILVO gegevens omvatten dus niet het volledige 
plaatje.

Het recent geïmplementeerde verbod op de pulsvisserij vertaalt zich niet rechtstreeks 
in stijgende vangstopportuniteiten. In tegendeel, dit jaar adviseert ICES opnieuw een 
daling van 40% voor het tongbestand in de Noordzee. De belangrijkste reden hiervoor 
is dat er In 2018 veel tongen werden geboren. Men verwachtte dat deze jaarklasse in 
2021 (als driejarigen) bij zou dragen aan de voortplanting en deel zou uitmaken van 
de bevisbare populatie. Toch tonen de meest recente gegevens aan dat deze jaarklasse 
al voor een groot stuk uit de populatie is verdwenen en met andere woorden wellicht 
al opgevist werd of verdwenen is door natuurlijke sterfte. (meer info: https://ices-
library.figshare.com/articles/report/Sole_Solea_solea_in_Subarea_4_North_Sea_/19
453814?backTo=/collections/ICES_Advice_2022/5796935 ).

Hoe de lokale tongpopulatie voor de Belgische kust (12-mijlszone) het momenteel 
doet, werd sinds het ‘Pulsvisserij Vlaamse Kust – Deel 1’ niet verder onderzocht.

2. De doorlichting waarvan sprake, is een ‘benchmark’ georganiseerd door ICES. Tijdens 
een ‘benchmark’ probeert men de inputgegevens te verbeteren (eventueel nieuwe 
beschikbare gegevens toe te voegen) en het bestandsramingsmodel met zijn settings 
te optimaliseren. Noordzee tong werd laatst gebenchmarkt in 2020.

Het project ‘Pulsvisserij Vlaamse Kust – Deel 1’ werd geïnitieerd door bezorgdheden 
van recreatieve en professionele vissers en Vlaamse beleidsmakers over de 
verminderde vangsten voor de Belgische kust. De analyses binnen dit project kunnen 
herhaald worden, maar op dit moment is er geen nieuwe projectaanvraag ingediend 
om dit te financieren. Aangezien de pulskor ondertussen verboden is, werd na het 
vermelde project overgegaan naar de routinematige monitoring. 

3. Er werden in 2021 5 visserijcampagnes onder leiding van de inspecteurs van het 
Departement Landbouw en Visserij uitgevoerd. Dit zijn meerdaagse opdrachten op 
zee. Andere visserijcampagnes op zee werden door de marine uitgevoerd. Er werden 
in 2021 55 observatievluchten uitgevoerd. 

https://ices-library.figshare.com/articles/report/Sole_Solea_solea_in_Subarea_4_North_Sea_/19453814?backTo=/collections/ICES_Advice_2022/5796935
https://ices-library.figshare.com/articles/report/Sole_Solea_solea_in_Subarea_4_North_Sea_/19453814?backTo=/collections/ICES_Advice_2022/5796935
https://ices-library.figshare.com/articles/report/Sole_Solea_solea_in_Subarea_4_North_Sea_/19453814?backTo=/collections/ICES_Advice_2022/5796935


4. Er werden geen inbreuken tegen het pulsverbod vastgesteld. 

5-6.Het is inderdaad zo dat er bij VLAIO een aantal projecten werden ingediend in het 
kader van het Brexit-noodfonds met de focus op selectiever en milieuvriendelijker 
vissen. Het gaat onder meer om een project rond het inschatten van de distributie en 
migratie van de commerciële visbestanden (tong) in de Britse wateren en de impact 
hiervan op de Vlaamse quota door de Brexit. Daarnaast is er ook een project rond 
sleepnetvisserij en passieve visserij: opties in Brexit gebieden en 
uitwijkmogelijkheden. Deze projecten werden ingediend en doorlopen nu een 
goedkeuringsprocedure. 


